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Plats och tid Kommunhuset, onsdagen den 9 maj 2012, kl. 09.00 – 11.30  

  

Beslutande  

 

 

 

Lars-Erik Alversjö (M), ordf. 

Peter Frej (M) 

Marie Bladholm (M) 

Anders Bergman (FP) 

Stefan Dozzi (KD) 

Max Ljungberg (MP) 

Malin Åberg Aas (MP) 

Lars Bryntesson (S) 

Annika Andersson Ribbing (S) 

 

  

Tjg ersättare Nils-Erik Särnbrink (S) Mats Skoglund (V) 

 

Ej tjg ersättare Monica Pettersson (M) 

Erik Pettersson (M) 

Fredrik Sneibjerg (FP) 

Olle Markstedt (FP) 

Filip Joelsson (MP) 

 

Övriga deltagare Per Fogelström 

Stellan Folkesson 

Frida Ragnarsson 

Monica Fransson 

 

Utses att justera Lars Bryntesson 

         

  

Justeringens tid och 

plats 

Onsdagen den 16 maj 2012 på kansli- och utvecklingsenheten 

 

 

Protokollet innehåller §  90 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 

 

 

  Ordförande ......................................................................... 

     

 

  Justerande ......................................................................... 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2012- 

 

Anslaget skall nedtas 2012- 

 

  Underskrift ......................................................................... 
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Dnr 12KS/0192 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 90 

 

Upphandling av vuxenutbildning 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Att konstatera att de 24 avtal med vuxenutbildningssamordnare, 

vilka kommundirektören undertecknade den 1 mars, är att betrakta 

som ramavtal vilka Värmdö kommun står fria att avropa i den om-

fattning kommunen beslutar. 

2. Att konstatera att kommunfullmäktiges budget 2012 gäller och att 

den fastslår att Värmdös kommunala vuxenutbildning under 2012 

ska ersättas genom anslagsfinansiering som sker via avtal mellan fi-

nansieringsnämnden och utbildningsstyrelsen. 

3. Att konstatera att den sökmotor för vuxenutbildning som byggts un-

der 2012 ska gälla som Värmdö kommuns ansökningssystem för 

vuxenutbildning. 

4. Att uppdra till kommundirektören att på kommunstyrelsen den 30 

maj presentera möjligheter att och konsekvenser av, att som kom-

plement till ovanstående sökmotor, teckna avtal med Nacka kommun 

om att medborgare i Värmdö kommun kan söka och bli antagna på 

vuxenutbildning via Nacka kommuns sökmotor skola24. 

5. Att uppdra till kommundirektören att utforma avtalen mellan 

finansieringsnämnden och utbildningsstyrelsen gällande vuxenut-

bildning i enlighet med det beslut som togs på finansieringsnämn-

dens möte den 18 april 2012. Avtalen ska ge lika goda förutsätt-

ningar för kommunmedborgarna att påbörja utbildningar och kurser 

inom kommunen under hela 2012. 

6. Att uppdra till förvaltningen att återkomma senast i oktober 2012 

med en risk- och konsekvensanalys angående möjligheterna att ingå 

i de olika interkommunala samarbeten kring gemensamma vuxenut-

bildningsområden som finns i länet. 

 
 

Ärendebeskrivning 

 

Dagens sammanträde har inkallats på begäran av S-gruppen för att behandla 

frågan om kommunens upphandling av vuxenutbildning. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Begäran om omedelbart inkallande av extra sammanträde med kommunsty-

relsen, Lars Bryntesson m.fl. (S) 2012-04-19 
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Yrkanden 

 

Max Ljungberg (MP) och Anders Bergman (FP) yrkar att kommunstyrelsen 

beslutar: 

 

1. Att konstatera att de 24 avtal med vuxenutbildningssamordnare, 

vilka kommundirektören undertecknade den 1 mars, är att betrakta 

som ramavtal vilka Värmdö kommun står fria att avropa i den om-

fattning kommunen beslutar. 

2. Att konstatera att kommunfullmäktiges budget 2012 gäller och att 

den fastslår att Värmdös kommunala vuxenutbildning under 2012 

ska ersättas genom anslagsfinansiering som sker via avtal mellan fi-

nansieringsnämnden och utbildningsstyrelsen. 

3. Att konstatera att den sökmotor för vuxenutbildning som byggts un-

der 2012 ska gälla som Värmdö kommuns ansökningssystem för 

vuxenutbildning. 

4. Att uppdra till kommundirektören att på kommunstyrelsen den 30 

maj presentera möjligheter att och konsekvenser av, att som kom-

plement till ovanstående sökmotor, teckna avtal med Nacka kommun 

om att medborgare i Värmdö kommun kan söka och bli antagna på 

vuxenutbildning via Nacka kommuns sökmotor skola24. 

5. Att uppdra till kommundirektören att utforma avtalen mellan 

finansieringsnämnden och utbildningsstyrelsen gällande vuxenut-

bildning i enlighet med det beslut som togs på finansieringsnämn-

dens möte den 18 april 2012. Avtalen ska ge lika goda förutsätt-

ningar för kommunmedborgarna att påbörja utbildningar och kurser 

inom kommunen under hela 2012. 

6. Att uppdra till förvaltningen att återkomma senast i oktober 2012 

med en risk- och konsekvensanalys angående möjligheterna att ingå 

i de olika interkommunala samarbeten kring gemensamma vuxenut-

bildningsområden som finns i länet. 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Lars Bryntesson (S) och Mats Skoglund (V) 

yrkar bifall till Ljungbergs och Bergmans yrkande avseende p. 2, 3, 4 och 6. 

De yrkar vidare på följande formuleringar av p. 1 och 5: 

 

1. Att konstatera att de 24 avtal med vuxenutbildningssamordnare, 

vilka kommundirektören undertecknade den 1 mars, endast är att 

betrakta som ramavtal vilka Värmdö kommun står fria att avropa i 

den omfattning kommunen beslutar. 

5. Att uppdra till kommundirektören att utforma avtalen mellan 

finansieringsnämnden och utbildningsstyrelsen gällande vuxenut-

bildning med beaktande av att-sats 2 samt det beslut som togs på fi-

nansieringsnämndens möte den 18 april 2012 samt redovisa avtals-

förslagen vid kommunstyrelsens sammanträde den 30 maj. Avtalen 

ska ge lika goda förutsättningar för kommunmedborgarna att påbörja 

utbildningar och kurser inom kommunen under hela 2012. 
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Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 1 be-

slutar enligt yrkandet från Ljungberg och Bergman eller enligt yrkandet från 

Andersson Ribbing m.fl. och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

yrkandet från Ljungberg och Bergman. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder yrkandet från Ljungberg och Bergman röstar ja. Den som 

biträder yrkandet från Andersson Ribbing m.fl. röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Mats Skoglund (V). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster enligt yr-

kandet från Ljungberg och Bergman. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 2 be-

slutar enligt yrkandet från Ljungberg och Bergman och finner att kommun-

styrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 3 be-

slutar enligt yrkandet från Ljungberg och Bergman och finner att kommun-

styrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 4 be-

slutar enligt yrkandet från Ljungberg och Bergman och finner att kommun-

styrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 5 be-

slutar enligt yrkandet från Ljungberg och Bergman eller enligt yrkandet från 

Andersson Ribbing m.fl. och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

yrkandet från Ljungberg och Bergman. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder yrkandet från Ljungberg och Bergman röstar ja. Den som 

biträder yrkandet från Andersson Ribbing m.fl. röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 
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Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Mats Skoglund (V). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster enligt yr-

kandet från Ljungberg och Bergman. 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 6 be-

slutar enligt yrkandet från Ljungberg och Bergman och finner att kommun-

styrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 
Sändlista 

 

KLG 

Finansieringsnämnden för utbildning 

Utbildningsstyrelsen 

 

____________ 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 1 av 37 

Kommunstyrelsen 2012-05-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Kommunhuset, onsdagen den 9 maj 2012, kl. 13.30 – 18.05  

  

Beslutande  

 

 

 

Lars-Erik Alversjö (M), ordf. 

Peter Frej (M) 

Marie Bladholm (M), t.o.m. § 91 

Anders Bergman (FP) 

Stefan Dozzi (KD) 

Max Ljungberg (MP), fr.o.m. § 98 

Malin Åberg Aas (MP), t.o.m. § 103 

Lars Bryntesson (S) 

Annika Andersson Ribbing (S) 

Charlie Hansson (S) 

  

Tjg ersättare Monica Pettersson (M), fr.o.m. § 92 

Filip Joelsson (MP), § 91-97, 104-

113 

Nils-Erik Särnbrink (S) 

 

 

Ej tjg ersättare Erik Pettersson (M) 

Fredrik Sneibjerg (FP) 

Olle Markstedt (FP) 

Per-Olof Fransson (KD) 

Ninni Påhlman (S) 

Mats Skoglund (V) 

 

Övriga deltagare Frida Ragnarsson 

Per Fogelström 

Stellan Folkesson 

Hans Ivarsson 

Lars Fladvad 

Kaj Forsberg 

Marie Näslund 

Sara Funke 

Lars Öberg 

Björn Larsson 

 

Utses att justera Lars Bryntesson 

         

  

Justeringens tid och 

plats 

Onsdagen den 16 maj 2012 på kansli- och utvecklingsenheten 

 

 

Protokollet innehåller §  91 - 113 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 

 

 

  Ordförande ......................................................................... 

     

 

  Justerande ......................................................................... 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2012- 

 

Anslaget skall nedtas 2012- 

 

  Underskrift ......................................................................... 
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Innehållsförteckning 

Innehållsförteckning ....................................................................................... 2 
Information om införande av e-förslag ........................................................... 3 
Budgetuppföljning 1 – BUP 1 ........................................................................ 4 
Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunstyrelsen .................................. 6 
Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunfullmäktige .............................. 7 

Tillfällig användning av Gustavsberg 1:186 för ungdomsbostäder ................ 8 
Befolkningsprognos 2012 - 2021 .................................................................... 11 
Yttrande över åtgärdsprogram för kvävedioxid och PM10 i 

Stockholms län ................................................................................................ 12 
Stöd till etablering av museum på Möja ......................................................... 13 

Svar på motion om Munkmora i centrum ....................................................... 14 
Utredning om vindkraft i Värmdö kommun ................................................... 18 
Svar på motion om att inrätta en jämställdhetsdelegation och att 

upprätta ett jämställdhetsbokslut .................................................................... 20 
Svar på motion om förbättringar av miljön vid Slussen ................................. 22 
Ägardirektiv för Värmdö Bostäder AB .......................................................... 24 

Användning av Malmaön ................................................................................ 26 
Rapport om ej verkställda beslut .................................................................... 27 
Fyllnadsval till näringslivsrådet (M) ............................................................... 28 

Svar på motion om att Värmdö ska bli en Milleniekommun .......................... 29 
Förtydligande av blankett avseende bisysslor ................................................ 31 

Uthyrning av bostäder på Sandhamn .............................................................. 32 
Medfinansiering av anläggning för flytande latrintömningsstation 

för fritidsbåtar ................................................................................................. 34 
Delgivningar ................................................................................................... 35 

Yttrande om allmän färjeled till Tynningö ..................................................... 36 
Förlängd utredningstid för mobilitetsutredning .............................................. 37 
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Dnr 11KS/0331 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 91 

 

Information om införande av e-förslag 

 
Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen informerar om införandet av medborgardialogverktyget e-

förslag som kommer att invigas vid kommunfullmäktiges sammanträde den 

23 maj. 

 

____________ 

 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 4 av 37 

Kommunstyrelsen 2012-05-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 12KS/0232 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 92 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Budgetuppföljningsrapporten godkänns. 

2. Nämnder som prognostiserar underskott ska inför kommunstyrelsens 

sammanträde i september redovisa åtgärder för att komma till rätta 

med underskotten. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I budgetuppföljning 1 (BUP 1) per den 31 mars 2012 redovisar prognosen 

för helåret ett resultat på + 32,3 mnkr, att jämföra med det finansiella målet 

på + 40 mnkr. 

 

Nämnderna prognostiserar ett underskott på ca – 42 mnkr. Utbildningssty-

relsen svarar för den största avvikelse, - 16,4 mnkr. Även finansierings-

nämnden för utbildning räknar med ett betydande underskott, - 10,6 mnkr. 

Underskott prognostiseras även för socialnämnden, - 9,4 mnkr och sam-

hällsplaneringsnämndens skattefinansierade del, - 5,8 mnkr. Vård- och om-

sorgsstyrelsen räknar med ett tämligen måttligt underskott jämfört med tidi-

gare, - 2,3 mnkr. 

 

Den negativa bedömningen för nämnderna uppvägs delvis av högre skatte-

intäkter än beräknat samt att kommunens budgetreserver sannolikt inte 

kommer att nyttjas fullt ut. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Budgetuppföljning 1 per den 31 mars 2112 (BUP 1), KLK 2012-04-27 

 
Yrkanden 

 

Anders Bergman (FP) och Lars Bryntesson (S) yrkar bifall till förvaltning-

ens förslag att godkänna rapporten samt att uppdra till berörda nämnder att 

redovisa åtgärder för att komma till rätta med underskotten. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkan-

det från Bergman och Bryntesson och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt yrkandet. 
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Sändlista 

 

Ekonomiavdelning 

Utbildningsstyrelsen 

Finansieringsnämnden för utbildning 

Socialnämnden 

Samhällsplaneringsnämnden 

Vård- och omsorgsstyrelsen 

FCG 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0232 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 93 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Budgetuppföljningsrapporten godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunstyrelsen totalt redovisar ett utfall per mars 2012 med ett budget-

överskott på 5,8 mnkr som i huvudsak kommer från verksamheten 

SBK/fastigheter. Prognosen för året är ett sammantaget underskott om - 2,9 

mnkr. Det prognostiserade underskottet beror dock på en felaktighet i bud-

geten som kommer att korrigeras vid kommande budgetrevidering. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunstyrelsen 2012, KLK 2012-05-

02 

 
Sändlista 

 

Ekonomiavdelning 

 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0232 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 94 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunfullmäktige  

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Budgetuppföljningsrapporten godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunfullmäktige totalt redovisar ett utfall per mars 2012 med ett bud-

getöverskott på 0,3 mnkr. Prognosen för året visar ett resultat i enlighet med 

budget. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Budgetuppföljning 1 – BUP 1 – för kommunfullmäktige 2012, KLK 2012-

05-02 

 
Sändlista 

 

Ekonomiavdelning 

 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0426 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 95 

 

Tillfällig användning av Gustavsberg 1:186 för 
ungdomsbostäder 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Värmdö Bostäder AB föreslås uppföra provisoriska ungdomsbostä-

der på kommunens fastighet Gustavsberg 1:186. 
 

Ärendebeskrivning 

Kommundirektören har i uppdrag att ta fram förslag på lämpliga placeringar 

av ungdomsbostäder.  

På förslag av kommundirektören beslutade kommunstyrelsen i februari att 

tillfälliga ungdomsbostäder ska byggas på fastigheten Gustavsberg 1:45 un-

der förutsättning att markupplåtelsefrågan kan lösas. 

Nu föreslår att tillfälliga ungdomsbostäder byggs på fastigheten Gustavs-

berg 1:186. Fastigheten har varit avsedd för att bebyggas med en förskola 

men kommunfullmäktige har nu beslutat att den planerade förskolan inte 

ska byggas. 

Handlingar i ärendet 

 

Tillfällig användning av Gustavsberg 1:186 för ungdomsbostäder, KLK 

2012-04-12 

 
Yrkanden 

 

Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

Lars Bryntesson (S) och Annika Andersson Ribbing yrkar att ärendet åter-

remitteras för att komplettera underlaget med en redovisning av pris (hyres-

kostnad per lägenhet), byggstandard och tidsaspekt för två alternativ, dels en 

temporär lösning, dels en permanent. 

 

Stefan Dozzi (KD) yrkar avslag på återremissyrkandet. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet avslås eller bifalles 

och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 9 av 37 

Kommunstyrelsen 2012-05-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

”Den som avslår återremissyrkandet röstar ja, den som biträder återremiss-

yrkandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Filip Joelsson (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

återremissyrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Berg-

mans yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Detta ärende är ytterligare ett panikförslag för att dölja svårigheter att 

genomföra tidigare panikförslag vilka alla har sitt ursprung i en havererad 

bostadspolitik på Värmdö. Det är direkt oseriöst att beskriva förslaget som 

ekonomiskt attraktivt utan at det finns tillstymmelse till ekonomiska kalky-

ler. Vi Socialdemokrater krävde en redovisning av två alternativ – perma-

nenta bostäder resp. tillfälliga bostäder utifrån perspektiven boendestandard, 

hyreskostnad och tid för att få lägenheterna på plats, men fick inte ens gehör 

för detta. 

 

Med en tillfällig lösning på så kort tid som tre år kommer hyresnivån att bli 

oresonligt och onödigt hög. Under mötet framkom att VA-anslutningen per 

lägenhet kostar ca 84.000 kronor. Bara detta kommer, utslaget på tre år, att 

belasta hyran med drygt 2.000 kronor per månad. Hur kan någon på allvar 

mena att detta är långsiktigt hållbart?” 

 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Under flera års tid har Värmdöalliansen/Värmdökoalitionen letat efter 

mark för tillfälliga ungdomsbostäder. Efter flera års sökande bedömdes de 

föreslagna lokaliseringarna som olämpliga. Nu återkommer förvaltningen 

med ett nytt förslag där Värmdö Bostäder föreslås uppföra provisoriska 

ungdomsbostäder. Marken ägs denna gång av kommunen. Värmdö kommun 

har förvärvat marken för en (1) krona med villkoret att den inte får användas 

för bostäder. Detaljplanen tillåter förskola/bostäder. De närboende har länge 
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påtalat behovet av en förskola i området och anser sig lovad en sådan av 

Värmdö kommun och JM. Den intilliggande samfällighetsföreningen ac-

cepterar permanent bostadsbebyggelse men motsätter sig provisoriska ung-

domsbostäder.   

Värmdökoalitionen motiverar förslagen med provisoriska bostäder med att 

det går fort och blir billigt. Tyvärr stämmer ingetdera. Att hitta den nu före-

slagna platsen har tagit cirka fem år. Att finna mark för provisorier går inte 

fortare än att upprätta detaljplaner för permanenta bostäder. För ett par år 

sedan presenterade Värmdö Bostäder mark lämplig för cirka 700 lägenheter. 

Tyvärr har majoriteten inte behandlat dessa förslag seriöst.  

Argumentet att det blir billigare med barackboenden stämmer inte heller. 

Inför kommunstyrelsens sammanträde saknades uppgifter om kostnader. 

Under mötet påstods att månadshyran för ungdomsboenden i tillfälliga ba-

racker blir runt 3500 kronor. Några beräkningar hade dock inte gjorts utan 

uppgiften var mer gissningar och önsketänkande. Under kommunstyrelsens 

diskussion blev det uppenbart att kostnaderna blir avsevärt mycket högre. 

Huvudorsaken är att avskrivningstiden för provisorier blir kortare än för 

permanenta alternativ. Enbart månadshyran för en 20 kvm byggbarack upp-

skattades till 2500 kr. Att ställa dit baracken kostar 5000 kronor. Energiför-

brukningen beräknades till 1000 kr/månad. I kalkylen saknas kostnad för 

marken, markberedning och bygglovskostnader samt VA-anslutning som 

kostar närmare 100 000 kr än 0 kronor.  I Huddinge har Villabo och Huge 

byggt permanenta bostäder lämpliga för mindre hushåll till en månadshyra 

runt 3500 kronor. Det går att bygga både bra och billigt om viljan finns.  

I stället för tillfälliga barackboenden för ungdomar vill Vänsterpartiet satsa 

på goda bostäder för alla. Vänsterpartiet har i särskild ordning föreslagit 

konkreta planer för cirka 2000 hyresrätter. I varje trappuppgång och på varje 

gård bör det finnas några mindre lägenheter lämpliga för ungdomar och 

andra mindre hushåll. Vänsterpartiet vill bygga bostadsområden där äldre, 

unga, barnfamiljer, mindre hushåll och ensamstående möts. På så sätt und-

viks segregerade bostadsområden. 

Det är också viktigt med rimliga boendekostnader i tillkommande bebyg-

gelse. Värmdö kommun kan bidra till detta genom att upplåta mark till låga 

priser, inte belasta bostadsbyggandet med infrastrukturbidrag och se över 

kommunens taxor och avgifter. Även staten kan genom olika åtgärder pressa 

ner bostadskostnaderna. T.ex. måste missgynnandet av hyresrätten upphöra. 

Dessutom måste planeringsprocessen från samråd till bygglov och byggande 

kortas.” 

 
Sändlista 

 

VBAB 

Samhällsbyggnadskontoret 

FCG 

 

____________ 
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Dnr 12SPN/0011 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 96 

 

Befolkningsprognos 2012 - 2021 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Befolkningsprognosen för perioden 2012 – 2021 godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Befolkningsprognosen för 2012 – 2021 redovisar två utvecklingsalternativ, 

ett lågt alternativ med en ökning på ca 600 invånare per år och ett högt al-

ternativ med en ökning på ca 950 invånare per år. Dessutom redovisas ett 

alternativ baserat på den planberedskap som kommer att finnas under perio-

den. 

 

Tillväxten är främst beroende av bostadsbyggandet. Därutöver förväntas en 

permanentning av fritidshus på ca 200 per år. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Befolkningsprognos 2012 – 2021, KLK 2012-04-02 

 
Sändlista 

 

KLG 

SBK 

 

____________ 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 12 av 37 

Kommunstyrelsen 2012-05-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 12KS/0200 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 97 

 

Yttrande över åtgärdsprogram för kvävedioxid och PM10 i 
Stockholms län 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till yttrande godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Länsstyrelsen har utarbetat ett förslag till reviderat åtgärdsprogram för kvä-

vedioxid och PM10 i Stockholms län. Förslaget till åtgärdsprogram lyfter 

fram ett stort antal åtgärder på kort och lång sikt för att nå miljökvalitets-

normerna. 

 

Nu föreligger ett förslag till yttrande över programmet. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Åtgärdsprogram för kvävedioxid och PM10 i Stockholms län, KLK 2012-

04-05 

 
Sändlista 

 

Länsstyrelsen 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0123 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 98 

 

Stöd till etablering av museum på Möja 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Värmdö kommun medfinansierar Leaderprojektet Roland Svenssons 

museum i Ramsmora på Möja med 150 000 kr till en besökstoalett. 

Medlen anvisas från kommunstyrelsens anslag för oförutsedda av-

gifter. 

2. Medlen beviljas under förutsättning att UROSS beslutar att bidra 

med Leadermedel till museet. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Sällskapet Roland Svenssons vänner avser uppföra ett museum på Möja 

med stöd av bl.a. Leaderanslag. Föreningen har ansökt om att kommunen 

ska bidra med kostnaden för en besökstoalett. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Stöd till etablering av museum på Möja, KLK 2012-04-12 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

Det antecknas till protokollet att Erik Pettersson (M) inte deltar i överlägg-

ningar och beslut i detta ärende p.g.a. jäv. 

 
Sändlista 

 

Sällskapet Roland Svenssons vänner 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr 09KS/0853 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 99 

 

Svar på motion om Munkmora i centrum 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Motionens p. 1, 2, 7 och 9 avslås. 

2. Motionens p. 3, 4, 5, 6, 8 och 10 anses besvarade. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Yvonne Blombäck (MP) och Mats Skog-

lund (V), m.fl. har i en motion föreslagit en rad åtgärder vidtas i Munkmo-

raområdet. Följande föreslås: 

 

1. Att dialogprojektet för Munkmora som föreslogs av socialkontoret i 

oktober 2009 genomförs. 

2. Att samhällstekniska nämnden ges i uppdrag att omedelbart starta ett 

detaljplanearbete i syfte att föreslå förtätningsprojekt i området. 

3. Att Värmdö Bostäder AB ges i uppdrag att i samarbete med de bo-

ende och andra aktörer utarbeta ett upprustningsprogram för lägen-

heterna i området enligt Gårdstensbostäders modell. 

4. Att Värmdö Bostäder AB ges i uppdrag att presentera ett förslag till 

inrättande av en störningsjour och förslag till 24-timmarsgaranti som 

innebär att felanmälan som görs om lampor, klotter och förstörelse 

ska åtgärdas inom ett dygn eller senast efterföljande vardag. 

5. Att Värmdö Bostäder AB ges i uppdrag att utarbeta ett upprustnings-

program för utemiljön i Munkmora. 

6. Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att uppvakta SL och få en 

långsiktig strategi för kollektivtrafikförsörjningen till området som 

utarbetas i samarbete mellan kommunen och SL. 

7. Att Värmdö Bostäder AB och nämnden för äldre och funktionshind-

rade ges i uppdrag att pröva frågan om att inrätta ett trygghetsboende 

i ett av hyresbostadshusen i Munkmora samt att de synpunkter som 

framkommer förs vidare till rätt instans. 

8. Att BRÅ ges i uppdrag att planera återkommande trygghetsvand-

ringar i Munkmora samt att de synpunkter som framkommer förs vi-

dare till rätt instans som åtgärdar problemen. 

9. Att ovanstående arbete hålls samman och leds av socialnämnden 

inom ramen för det dialogprojekt som kontoret föreslagit. 

10. Att ungdoms- kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att ta fram 

ett förslag till ljussättning av vattentornet och att kommunfullmäk-

tige finansierar detta i samband med budgetrevidering 2010. 

 

Motionen återremitterades av kommunfullmäktige den 26 oktober 2011 

(minoritetsåterremiss). 
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Nu föreslås att motionen anses besvarad m.h.t. den redovisning som lämnats 

i tjänsteskrivelse. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svara på motion om ”Munkmora i fokus”, KLK 2012-04-12 

Kommunfullmäktiges beslut 2011-10-26, § 249 

Svar på motion Munkmora i fokus, KLK 2011-05-05 

Motion 2009-1 

1-23 

 
Yrkanden 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till motionens att-sats 2, 3, 5, 6, 

7 och 10. 

 

Peter Frej (M) yrkar att motionens att-satser 1, 2, 7 och 9 avslås samt att att-

satserna 3, 4, 5, 6, 8 och 10 anses besvarade. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 2 

beslutar att-satsen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår att-satsen röstar ja, den som bifaller att-satsen röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att att-sat-

sen avslås. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 3 

beslutar att-satsen anses besvarad eller bifalles och finner att den anses be-

svarad. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 5 

beslutar att-satsen anses besvarad eller bifalles och finner att den anses be-

svarad. 
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Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som bifaller att att-satsen ska anses besvarad att-satsen röstar ja, den 

som bifaller att-satsen röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att att-sat-

sen anses besvarad. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 6 

beslutar att-satsen anses besvarad eller bifalles och finner att den anses be-

svarad. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som bifaller att att-satsen ska anses besvarad att-satsen röstar ja, den 

som bifaller att-satsen röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att att-sat-

sen anses besvarad. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 7 

beslutar att-satsen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 
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Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 10 

beslutar att-satsen anses besvarad eller bifalles och finner att den anses be-

svarad. 

 

Ordförande ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande att-sats 1, 

4, 8 och 9 beslutar enligt Frejs yrkande och finner att kommunstyrelsen be-

slutar enligt yrkandet. 

Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi Socialdemokrater ser stora möjligheter att utveckla Munkmora-området. 

De boende har länge framfört synpunkter kring bl.a. dåligt underhåll av lä-

genheter och stor utvecklingspotential för utemiljön. Vi beklagar den styv-

moderliga behandling som motionen fått av den styrande koalitionen och 

kommer i kommunfullmäktige att precisera hur vi önskar att en Munkmora-

satsning ska utformas.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att 

han skulle ha biträtt Andersson Ribbings yrkande om han varit beslutande 

vid dagens sammanträde. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0183 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 100 

 

Utredning om vindkraft i Värmdö kommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner utredningen om vindkraft och stäl-

ler sig positiv till att investera i vindkraft för lämplig andel av kom-

munens behov.  

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att förbereda upphandlingen av 

vindkraft och återkomma till kommunfullmäktige med tidplan, kost-

nader och underlag för upphandling senast oktober 2012. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I beslutet om budget för 2012 uppdrog kommunfullmäktige till kommunsty-

relsen att utreda köp av vindkraftverk för kommunens eget behov av elektri-

citet. 

 

I en utredning som genomförts av Sweco ”Beslutsunderlag för vindkraft” 

redovisas att det finns förutsättningar för att köpa vindkraftverk men att det 

också är förenat med väsentliga ekonomiska risker. Riskerna beror i huvud-

sak på tidigare och prognostiserade marknadsförändringar tillsammans med 

oklarheter i rättsläge och praxis, framför allt när det gäller skattesubventio-

ner. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Utredning om vindkraft i Värmdö kommun, KLK 2012-04-13 

Beslutsunderlag för investering i vindkraft, Sweco 2012-04-17 

 
Yrkanden 

 

Peter Frej (M), Anders Bergman (FP), Malin Åberg Aas (MP), Lars Bryn-

tesson (S) och Stefan Dozzi (KD) yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna utredningen och ge kommunstyrelsen i 

uppdrag att förbereda upphandling av vindkraft. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkan-

det från Frej m.fl. och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 
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Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0170 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 101 

 

Svar på motion om att inrätta en jämställdhetsdelegation och att 
upprätta ett jämställdhetsbokslut 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen avslås. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Mats Skoglund (V) har i en motion föreslagit att Värmdö kommun inrättar 

en jämställdhetsdelegation och upprättar kommunala jämställdhetsbokslut. 

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion (V) om att inrätta en jämställdhetsdelegation och att upprätta 

ett jämställdhetsbokslut, KLK 2012-03-28 

Motion 2011-03-28 

 
Yrkanden 

 

Peter Frej (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag att motionen avslås. 

 

Nils-Erik Särnbrink (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om motionen avslås eller bifalles och finner 

att den avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

Den som avslår motionen röstar ja, den som bifaller motionen röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 
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Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att motio-

nen avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att 

han skulle ha biträtt Särnbrinks yrkande om han varit beslutande vid dagens 

sammanträde. 

 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”En aktiv jämställdhetspolitik är mycket viktig för Miljöpartiet och vi har i 

budget för 2012 drivit på att kommunen ska fortsätta sitt arbete med jäm-

ställdhetsintegrering och att en genusrevision ska göras av bidragen och stöd 

inom Kultur och Fritidsnämnden. I motionen föreslår Vänsterpartiet att det 

ska tillsättas en särskild jämställdhetsdelegation. Miljöpartiet ser hellre att 

jämställdhetsperspektivet genomsyrar hela den kommunala verksamheten 

och har därför valt att prioritera arbetet med att jämställdhetsintegrera, ge-

nusrevidera och arbeta med att minska de strukturella löneskillnaderna 

framför att inrätta en jämställdhetsdelegation.  

Om Filip Joelsson hade tjänstgjort så hade han röstat bifall till punkten om 

jämställdhetsbokslut.” 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0030 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 102 

 

Svar på motion om förbättringar av miljön vid Slussen 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen anses besvarad med 

1. Värmdö kommun har diskuterat miljön i den befintliga termi-

nalen med ledningen inom SL och Stockholms stad samt ny-

ligen lämnat synpunkter på förslag till detaljplan för ny 

bussterminal för Nacka- och Värmdöbussarna vid Slussen. 

2. Värmdö kommun har i kontakter med SL och Stockholm valt 

att fokusera på övergripande funktionalitetsfrågor och över-

lämna frågor om utformning och tekniska detaljer till staden 

och SL som ansvarar för och betalar terminalerna. 

 
Ärendebeskrivning 

 

Olle Markstedt (FP) har i en motion föreslagit att kommunen i en skrivelse 

till SL och Stockholms stad ska påtala de brister som finns på Slussen och 

redovisa förslag om hur dessa brister kan åtgärdas. 

 

Motionen föreslås anses besvarad med den redovisning som lämnas i tjäns-

teskrivelse. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion (FP) om förbättringar vid Slussen, KLK 2012-03-13 

Motion 2012-91-24 

 
Yrkanden 

 

Peter Frej (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag att förslag att motionen 

anses besvarad. 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att ställa 

tydligare krav på Stockholms stad och SL om en bättre miljö för kollektiv-

trafikresenärerna vid Slussen och att motionen därmed anses besvarad. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avslås eller bifalles 

och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår yrkandet röstar ja, den som biträder yrkandet röstar nej.” 
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Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Malin Åberg Aas (MP), Max Ljungberg (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi Socialdemokrater instämmer i att kommunen varit alltför passiv i de 

akuta problem som präglar vistelsemiljön vid Slussens busstrafikområde. 

Det räcker inte att passivt avvakta en framtida, sannolikt ytterligare försenad 

ombyggnad av hela området. Det krävs också akuta insatser för att ”avsun-

kifiera” Slussen och göra miljön möjlig att vistas i fram till de nya lösning-

arna är på plats. Mot denna bakgrund reserverar vi oss till förmån för vårt 

eget förslag.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att 

han skulle ha biträtt Bryntessons yrkande om han varit beslutande vid da-

gens sammanträde. 

 

Det antecknas till protokollet att ej tjänstgörande ersättaren Olle Markstedt 

(FP) inte medges att lämna protokollsanteckning. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0024 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 103 

 

Ägardirektiv för Värmdö Bostäder AB 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Ägardirektiven för Värmdö Bostäder AB (VBAB) fastställs. 

2. Beskrivningen av ändamålet med verksamheten ändras till ”Bolaget 

ska i allmännyttigt syfte och med iakttagande av kommunallagens 

lokaliseringsprincip främja bostadsförsörjningen i Värmdö kommun 

och erbjuda hyresgästerna möjlighet till boendeinflytande och infly-

tande i bolaget. Verksamheten ska bedrivas enligt affärsmässiga 

principer. Bolaget ska äga, bygga, förvalt bostäder i Värmdö kom-

mun. Likvideras bolaget ska dess behållna tillgångar tillfalla Värmdö 

kommun.” 

3. Samtliga tidigare ägardirektiv upphävs. 

4. Kommunstyrelsens ordförande ges i uppdrag att såsom ombud för 

kommunen överlämna ägardirektiven till extra bolagsstämma. 

5. Kommunstyrelsen uppdras att i övrigt besluta om instruktion för om-

budet. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Den nya lagen (2010:879) om allmännyttiga bostadsaktiebolag trädde i kraft 

i januari 2011. Den stadgar att kommunalt ägda bostadsaktiebolag ska ha en 

marknadsmässig avkastning. Regleringen är ett avsteg från kommunallagens 

självkostnadsprincip och förbudet att driva företag i vinstsyfte. Syftet med 

lagstiftningen är att skapa likvärdiga förutsättningar mellan kommunala bo-

stadsföretag och privata hyresvärdar. 

 

Ett förslag till nya ägardirektiv för VBAB återremitterades av kommunfull-

mäktige i februari 2012 (minoritetsåterremiss). 

 

Nu föreligger en ny redovisning av ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Ägardirektiv för Värmdö Bostäder AB, KLK 2012-04-13 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi kan notera tydliga förbättringar av förslaget till ägardirektiv, men på 

grund av otydlig redovisning av vilka förändringar som de facto gjorts efter 

återremissen jämfört med tidigare förslag anmälde vi på mötet at vi inte an-
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ser oss kunna delta i beslutet utan återkommer i Kommunfullmäktige med 

våra konkreta förslag.” 

 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0134 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 104 

 

Användning av Malmaön 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ansökan om naturbete på Malmaön ska sändas till Amfibierege-

mentet, AMF 1. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Försvarets fasta anläggningar på Malmaön har tagits bort. Försvaret har 

dock behov av att ibland utnyttja ön och den kommer inte att försäljas. 

 

I kommunens översiktsplan föreslås att Malmaön görs till ett statligt natur-

reservat för det rörliga friluftslivet kombinerat med naturbete. 

 

Stefan Persson, som har naturbeten kring Malma har behov av ytterligare 

arealer och han önskar få använda Malmaön för bete. 

 

Nu föreslås att kommunen gör en framställan till Försvaret/Amfibier-

egementet om att marken på Malmaön får nyttjas till naturbete. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Användning av Malmaön, KLK 2012-02-20 

 

 
Sändlista 

 

Amfibieregementet 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0134 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 105 

 

Rapport om ej verkställda beslut 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Redovisningen noteras. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Socialnämnden och finansieringsnämnden för äldreomsorg har redovisat ej 

verkställda beslut för kvartal fyra 2011. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Rapport om ej verkställda beslut, KLK 2012-03-28 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0110 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 106 

 

Fyllnadsval till näringslivsrådet (M) 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet bordläggs. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Ledamoten i näringslivsrådet Göran Cardestål (M) har avlidit. 
 

Sändlista 

 

KS 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0203 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 107 

 

Svar på motion om att Värmdö ska bli en Milleniekommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen avslås 
 

Ärendebeskrivning 

 

Hans Lindqvist m.fl. (C) har i en motion föreslagit att Värmdö kommun ska 

bli en Millenniekommun. Millenniekommun är ett initiativ från Sveriges 

Kommuner och Landsting för att stödja FN:s millenniemål. 

 

I tjänsteskrivelse konstateras att kommunen redan idag arbetar i linje med 

uppfyllandet av FN:s millenniemål. Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Svar på motion om att Värmdö ska bli en Millenniekommun, KLK 2012-03-

16 

Motion, 2011-04-18 

 
Yrkanden 

 

Charlie Hansson (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Peter Frej (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag att motionen avslås. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om motionen avslås eller bifalles och finner 

att den avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår motionen röstar ja, den som bifaller motionen röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Monica Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Filip Joelsson (MP), Lars-Erik Alversjö (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Erik Särnbrink 

(S), Charlie Hansson (S). 
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Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

motionen. 

 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att 

han skulle ha biträtt Hanssons yrkande om han varit beslutande vid dagens 

sammanträde. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0074 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 108 

 

Förtydligande av blankett avseende bisysslor 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Gällande blankett avseende anmälan av bisyssla inom Värmdö kom-

mun förtydligas med att förtroendeuppdrag inom fackliga, politiska 

och ideella organisationer inte räknas som bisyssla enligt AB 3 kap. 

8 §. 

2. Ärendet avslutas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 4 april lämnade Lars Bryntesson 

(S) ett antal förslag om uppdrag till förvaltningen om omarbetning av blan-

ketten ”Anmälan avseende bisyssla för anställd inom Värmdö kommun”, 

mm. 

 

Nu redovisas ändringar av blanketten. Ärendet föreslås avslutas. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Förtydligande av blankett avseende bisysslor, KLK 2012-04-17 

Kommunstyrelsens beslut 2012-04-04, § 87 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den förändring som gjorts av blanketten är ett klart framsteg, och förebyg-

ger risken att den används för åsiktsregistrering. Vi hade dock önskat ytter-

ligare förändringar för att vara helt nöjda. Det är mycket viktigt att alla bi-

sysslor anmäls och bedöms utifrån sin ev. faktiska effekt för det kommunala 

arbetet. Men det är också viktigt att föreningsengagemang generellt upp-

muntras istället för att upplevas tvärt om.” 

 

 
Sändlista 

 

Personalavdelning 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0179 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 109 

 

Uthyrning av bostäder på Sandhamn 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Rapporten godkänns. 

2. Ärendet avslutas 
 

Ärendebeskrivning 

 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 4 april lämnade Lars Bryntesson 

(S) in förslag om att pensionärer som önskar hyra permanent bostad på 

Sandhamn inte skulle utestängas från denna möjlighet. 

 

I en rapport redovisas gällande regler, mm. Ärendet föreslås läggas till 

handlingarna. 

   
Handlingar i ärendet 

 

Uthyrning av bostäder på Sandhamn, KLK 2012-04-12 

Kommunstyrelsens beslut 2012-04-04, § 86 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Hyresbostäderna i skärgården är viktiga för att bidra till en levande och 

livskraftig skärgård året runt. De aktuella hyresrätterna på Sandhamn initie-

rades under den tid då vi Socialdemokrater ledde kommunens styrande ma-

joritet, och hade just detta syfte. Då, liksom nu, var det en uttalad ambition 

att bostäderna i första hand skulle förmedlas till personer som varaktigt ar-

betade i skärgården, och med fördel barnfamiljer för att öka andelen barn i 

skärgården och återstarta skolan på Sandhamn. 

Däremot var det aldrig någon avsikt att, efter denna prioritering, helt un-

danta pensionärer och istället låta hyra ut bostäderna till fritidsboende. Detta 

är ett förbiseende som uppenbart passerat i samband med kommunens avtal 

med Eknö hemman. Att det inte är genomtänkt blir än mer uppenbart när det 

dessutom visar sig att personer som erhållit hyreskontrakt i samband med att 

de jobbar i skärgården förlorar sin bostad vid pensionering. Detta är en ab-

surd konsekvens och leder till en helt oacceptabel bostadspolitik, såväl prin-

cipiellt som för skärgården och de som drabbas. Vi Socialdemokrater kan 

inte acceptera en sådan diskriminering i ett modernt samhälle.” 
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Sändlista 

 

FCG 

____________ 
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Dnr 11KS/0437 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 110 

 

Medfinansiering av anläggning för flytande latrintömningssta-
tion för fritidsbåtar 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen avsätter 150 000 kr till Värmdö Hamnar AB från 

anslaget för oförutsedda utgifter för att bolaget ska fullfölja planen 

avseende installation av anläggning för en flytande latrintömnings-

station för toalettavfall från fritidsbåtar i Sandhamns gästhamn. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Värmdö kommun har erhållit LOVA-bidrag för att genomföra en latrintöm-

ningsstation i Stavsnäs. Vidare har bidrag lämnats till halva kostnaden för 

en latrintömningsstation på Sandhamn. Nu föreslås att resterande kostnad 

för anläggningen på Sandhamn, 150 000 kr anslås från kommunstyrelsens 

anslag för oförutsedda utgifter. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Installation av anläggning för en flytande latrintömningsstation för toalett-

avfall från fritidsbåtar i Sandhamns gästhamn, KLK 2012-04-12 

 
Sändlista 

 

VHAB 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 111 

 

Delgivningar 

 

Delgivningar 

 

 Internkontrollplan för Gustavsbergsbadet 

 Ny allmän färjeled mellan Norra Lagnö och Tynningö, Per och 

Elisabeth Åman 

 CAS-avtal 

 Förvaltningsrättens beslut om att avslå yrkande om inhibition av 

överklagat kommunfullmäktigebeslut om utökad borgen till 

Värmdövallen AB 

 Gustavsbergsbadets yttrande över revisionsrapport 

 Rädda vår lokala vuxenskola CAS, CAS-elever 

 

Delegationsbeslut 

 

 Upptagande av lån, ekonomichefen 

 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi ser med förvåning att Kommunstyrelsen först i maj 2012 får informa-

tion om viktiga dokument (förfrågningsunderlag) rörande den aktuella frå-

gan om samordnad upphandling av vuxenutbildning som behandlades av 

förvaltningen redan i augusti 2011. Trots förmiddagens extra sammanträde i 

ärendet, och de beslut som då togs för att bringa ordning i ärendet, så åter-

står uppenbarligen en del att reda ut. Vi ser fram emot den diskussionen på 

Kommunstyrelsens sammanträde den 30 maj, vilket vi anmälde som ett sär-

skilt ärende redan vid dagens sammanträde.” 

 

____________ 
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Dnr 10STN/0388 Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 112 

 

Yttrande om allmän färjeled till Tynningö 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Värmdö kommun har beretts tillfälle att yttra sig till Trafikverket om ut-

formningen av anläggningarna för den allmänna färjeleden till Tynningö. 

 

I förslag till yttrande behandlas: 

 

 Kulturmiljö 

 Färjans stationering 

 Belysning 

 Färjevaktarstugan 

 Trafikökning 

 ”Kölängd och ”vänstertrafik” 

 Fortsatt arbete med färjeläget 

 
Handlingar i ärendet 

 

Förslag till yttrande över allmän färjeled till Tynningö, KLK 2012-04-24 

 
Sändlista 

 

Trafikverket 

Samhällsbyggnadskontoret 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2012-05-09  § 113 

 

Förlängd utredningstid för mobilitetsutredning 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Beredningstiden avseende mobilitetsutredning och bilpool förlängs 

till den 31 oktober 2012. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I beslutet om 2012 års budget uppdrog kommunfullmäktige till kommunsty-

relsen att genomföra en mobilitetsundersökning samt att undersöka möjlig-

heterna att utveckla en bilpool. 

 

Uppdragen skulle redovisas senast den 30 april (mobilitetsutredning) re-

spektive den 30 juni (bilpool). 

 

Nu föreslås att utredningstiden för bägge uppdragen förlängs till den 31 ok-

tober. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Begäran om förlängd utredningstid, KLK 2012-04-24 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 

 

 


